
Zápisnica č. 11/2007 
zo zasadnutia výboru FOO FCHPT STU zo dňa 11.12.2007 o 14 00 h. 

 
 
 
Prítomní:   D. Berkeš, V. Kovár, B. Papánková, V. Polóniová, L. Staruch (71 %)  
Ospravedlnení: A. Murárová,P. Šimon  
Za RK:   E. Smrčková, P. Tarapčík 
Pozvaní hostia:  Prof. Ing. Dušan Bakoš, DrSc. dekan FCHPT;  

Ing. Vladimír Žúbor, PhD. tajomník fakulty  
 
 
Program: 

1. Rokovanie s dekanom fakulty o plnení Kolektívnej zmluvy a jej doplnku  
 2. Kontrola plnenia uznesení 

  3. Informácie z vyšších odborových orgánov 
  4. Výsledky kontrol BOZP a PPO v rokoch 2007 verzus 2006 
  5. Príprava konferencie FOO na FCHPT  

6. Hodnotenie stavu financií odborovej organizácie vo fondoch 
  7. Rôzne 
 
 
1. Rokovanie s dekanom fakulty 
 
Na pozvanie predsedníčky V FOO B. Papánkovej sa na zasadnutí V FOO zúčastnili dekan FCHPT 
spolu s tajomníkom FCHPT. Na výbore boli prerokovávané viaceré otázky týkajúce sa sociálneho 
zabezpečenia zamestnancov fakulty.  
Na požiadavku prednesenú B. Papánkovou , ktorá sa týkala podmienok ubytovania našich 
učiteľov zabezpečujúcich výuku v Humennom (Uzn. 50/2007) dekan fakulty reagoval tak, že 
vedenie pozná terajší stav ubytovania v Humennom a tlačí na tamojších zodpovedných 
pracovníkov. Je snahou urobiť rekonštrukciu ubytovne. Žiaľ fakulta je v Humennom iba 
nájomcom tamojších priestorov a domáci manažéri majú iné priority riešenia problémov.  
B. Papánková ešte poukázala na potrebu vyčlenenia odmien pre pedagógov zabezpečujúcich 
výuku v Humennom vo forme samostatného balíka. Dekan fakulty sa k danému návrhu vyjadril 
kladne. 
K problematike bývania zamestnancov STU v priestoroch na Mýtnej ulici (Uzn. 52/2007) sa 
diskutoval spôsob prideľovania bytov. V. Kovár predniesol návrh, aby o prideľovaní voľných 
bytov na úrovni fakulty rozhodovala komisia aj so zastúpením odborovej organizácie ako zástupcu 
zamestnancov. Na úrovni STU zastupuje fakultu prodekan J. Dvoran.  
Pri hodnotení plnenia KZ sa V FOO dohodol s vedením na tom, že každý nový pracovník fakulty 
pri prijímaní do pracovného pomeru bude oboznámený s KZ a obdrží aj jej písomnú formu.  
Ďalšou diskutovanou témou bola otázka odmeňovania zaslúžilých pracovníkov fakulty: Bol 
dosiahnutý konsenzus s vedením, aby pracovníci pri dosiahnutí 65 roku života resp. pri odchode 
do dôchodku boli prijímaní na úrovni dekana a aj takto bola ocenená ich práca v prospech fakulty. 
V ďalšom bola diskutovaná zdravotná starostlivosť o zamestnancov fakulty: 
 Pri prerokovávaní otázok BOZP tajomník fakulty vyzdvihol skutočnosť, že fakulta investovala 

400 000,- SK do zdravotných prehliadok, ktorými prešlo doteraz 270 zamestnancov. Pri 
pripomienke, že na V UOO bola konštatované, že na FEI a MTF existujú aj pracoviská III. 
kategórie, tajomník fakulty zareagoval, že podľa platnej legislatívy na FCHPT a aj ostatných 
fakultách môžu byť maximálne pracoviská II. kategórie, s čím sa stotožnila aj predsedníčka 
FOO B.Papánková. 



Ďalšou diskutovanou oblasťou bolo šetrenie energiou a zatepľovanie. Podľa vyjadrenia dekana 
na budúci rok by sa malo začať s energetickými opatreniami financovanými cez štrukturálne 
fondy. Pre fakultu by bolo výhodné oddeliť prepojenie starej a novej budovy pri zapojení na 
tepelný zdroj, čím by sa predišlo prekurovaniu starej a nedokurovaniu novej budovy. 
Vedenie vyslovilo spokojnosť, že v tomto bode našlo spoločnú reč s prorektorom Janíčkom. 

Diskutovalo sa aj o využívaní sociálneho fondu fakulty. Podľa aktuálnych informácií z 
ekonomického oddelenia (p. Ing. Kršáková) bolo v tomto roku na sociálnu výpomoc 
poskytnutých 12 100,- SK, vo forme príspevku na dopravu bolo realizovaných 98 522,- Sk, 
Ďalšia doposiaľ neupresnená suma tvorí príspevok na stravu. Ako informoval V. Kovár 
podľa pripravovanej novej Kolektívnej zmluvy by sa mal príspevok na stravu zvýšiť 
z doterajších 8,- Sk na 10,- Sk. Tajomník fakulty spomenul, že našu internú smernicu 
o gastrolístkoch prebralo viacero fakúlt a že v súčasnosti je počet poberateľov gastrolístkov 
na fakulte približne päťdesiat. Zároveň oznámil, že cena stravy sa bude v novom roku 
zvyšovať pravdepodobne o 8-9 %. Časť sociálneho fondu za rok 2007 vo výške 497 372,- Sk 
bude prerozdelená medzi zamestnancov podľa odpracovaných hodín.  
Zo strany V FOO bola vznesená pripomienka, aby vedenie sprístupnilo celkovú informáciu 
o využívaní sociálneho fondu v roku 2007 do konca marca 2008.  

Uzn. č. 76/2007 V FOO ukladá tajomníkovi V FOO zabezpečiť informácie o čerpaní sociálneho 
fondu zverejniť na web stránkach FOO. Termín: marec 2008 

Na záver diskusie tajomník FCHPT pripomenul pozitívne aktivity vedenia FCHPT voči FOO. 
Poďakoval za aktívnu prácu odborárov v stravovacej komisii a v škodovej komisii. Zdôraznil 
spoločnú organizáciu každoročného stretnutia s dôchodcami FCHPT a vyzval V FOO na 
pomoc aj pri organizácii Študentskej kvapky krvi (2x ročne).  

 
2. Kontrola plnenia uznesení 
 
Uzn. č. 50/2007 (prediskutovať s dekanom fakulty otázku zabezpečenia kvality ubytovania našich 

pedagógov v Humennom – Papánková)  
Uzn. č. 52/2007 (požiadať dekana FCHPT o menovanie zástupcu FOO do komisie na určovanie 

poradovníka na prideľovanie ubytovania na Mýtnej ulici mladým pracovníkom 
fakulty – Papánková) 

Uzn. č. 39/2007 (porovnať výsledky preventívnych prehliadok z BOZP a PPO v roku 2007 
s výsledkami prehliadok v roku 2006 – Staruch, Murárová)  

sú splnené 
 
dlhodobé uznesenia sú 
Uzn. č. 16/2007 (predkladať výboru FOO k 30.6. a k 31.12. v každom roku správu o kvalite 

fondov, do ktorých FOO investovala – Papánková, správu k dec.2007 viď ďalej)  
Uzn. č. 17/2007 (predkladať výboru FOO k 30.4. a k 30.11. priebežnú informáciu o čerpaní 

finančných prostriedkov – A. Murárová),  
Uzn. č. 22/2007 (hodnotenie činnosti členov výboru každé 3 mesiace, najbližší termín mar. 2008 – 

Papánková). 
 
3. Informácie z vyšších odborových orgánov 
 
Ako informovali B. Papánková a V. Kovár hlavnými bodmi programu zasadnutia výboru UOO 
STU dňa 3.12. 2007 boli: 

informácie zo zasadnutia Kolégia rektora Informácia o V. zjazde OZ PšaV ●štatút 
združenia VŠ a PRO ●pracovný poriadok pre zamestnancov STU ●príprava konferencie 
UOO●rôzne.  

• Informácie o Kolégiu rektora zo dňa 19.11.2007 sú v predchádzajúcej zápisnici č.10/2007 
a zároveň v decembrovom vydaní odborárskeho spravodaja  STU OKO. 



• V. Zjazd OZ PŠaV – B. Papánková stručne informovala o výsledkoch zjazdu . Podrobnejšia 
informácia je uvedená v decembrovom spravodaji Odborárske OKO na str. 7-14. Staronovým 
predsedom združenia sa stal Ing. J. Gašperan. Za podpredsedu zväzu a predsedu Združenia 
vysokých škôl a PRO bol zvolený MUDr. A. Kurtanský. 

• Ako informoval V. Kovár delegáti V. Zjazdu OZ PŠaV za združenie VŠ a PRO schválili nové znenie 
štatútu združenia VŠ a PRO. Jeho plné znenie a komentované zmeny a doplnenia sú v spravodaji 
UOO STU Odborárske OKO.  

• Pracovný poriadok pre zamestnancov STU bol prerokovaný na V UOO a po zapracovaní 
pripomienok týkajúcich sa čl. 5 ods. 1 (požívanie alkoholických nápojov), čl. 10 ods. 8 ( 
týždenný pracovný čas) a čl. 10 ods. 11 (pracovný čas učiteľov) ho schválil. Komentár 
k navrhovaným zmenám je nasledovný: 

a) čl. 5 ods. 1 (požívanie alkoholických nápojov)  
V platnom znení pracovného poriadku je požívanie alkoholických nápojov riešené súčasne v dvoch 
odsekoch:  
v ods. 1 v znení:  
„Za závažné porušenie pracovnej disciplíny ... STU považuje:  

 - preukázanú neschopnosť plnenia pracovných povinností napr. v dôsledku požitia alkoholických 
nápojov ... s následkom bezprostredného zmarenia vyučovacieho procesu alebo ohrozenia prevádzky 
pracoviska ... “  
a v ods. 2 v znení:  
„Za menej závažné porušenie pracovnej disciplíny sa považuje najmä:  

 - požívanie alkoholických nápojov ... na pracovisku.“  
Navrhovaná úprava uvádza požívanie alkoholických nápojov už iba v jednom odseku a znie:  
„Za závažné porušenie pracovnej disciplíny... STU považuje:  

 - požívanie alkoholických nápojov ... na pracoviskách zamestnávateľa a v pracovnom čase aj mimo 
týchto pracovísk, vstup do priestorov zamestnávateľa pod vplyvom alkoholických nápojov ... “  
Výbor UOO STU sa síce zjednotil v názore na klasifikáciu požívania alkoholických nápojov ako 
závažného porušenia pracovnej disciplíny, nedomnieva sa však, že týmto spôsobom je vyriešená otázka 
primeraného požívania alkoholických nápojov (prípitok) pri osobitných príležitostiach. Bez uvedenia 
výnimiek by takto každé požívanie alkoholických nápojov bolo závažným porušením pracovnej 
disciplíny a v zmysle § 68 ods. 1 písm. b) Zákonníka práce by zamestnávateľovi umožňovalo okamžite 
skončiť pracovný pomer so svojim zamestnancom.  
b) čl. 10 ods. 8 (týždenný pracovný čas)  
V zmysle novely Zákonníka práce je do uvedeného odseku navrhované znenie:  
„Priemerný týždenný pracovný čas zamestnanca vrátane práce nadčas nesmie prekročiť 48 hodín. Každý 
pracovný pomer sa posudzuje osobitne.“  
a v zmysle novely zákona o vysokých školách je znenie:  
„Týždenný pracovný čas vysokoškolských učiteľov, výskumných pracovníkov, umeleckých pracovníkov 
a ostatných zamestnancov vysokých škôl, ktorí vykonávajú prácu na ustanovený týždenný pracovný čas 
vrátane práce nadčas, je najviac 58 hodín, aj keď pracujú pre viacerých zamestnávateľov.“  
Keďže aj v médiách odzneli na túto tému protichodné informácie, dá sa očakávať, že v krátkej dobe 
dôjde k legislatívnym úpravám. Súčasnú situáciu teda možno riešiť dvomi spôsobmi:  

 - ponechať v pracovnom poriadku navrhované nejasné znenie a po prípadnom uzákonení zmeny 
novelizovať v tejto časti pracovný poriadok alebo  

 - v súčasnej dobe túto podstatnú časť pracovného poriadku (ohraničenie týždenného pracovného času) v 
materiáli neuvádzať.  
Výbor UOO STU sa prikláňa k druhej alternatíve.  
c) čl. 10 ods. 11 (pracovný čas učiteľov)  
V článku (doteraz pod číslom 8) sa navrhuje vypustiť vetu  
„Pre vysokoškolských učiteľov sa základný pracovný čas určuje od 9:00 hod. do 14:00 hod.“  
Keďže výbor UOO STU nenašiel rozpor uvedenej vety s novelami zákonov, nevidí dôvod na jej 
vypustenie z pracovného poriadku. Naopak, členovia výboru UOO STU sú toho názoru, že do tejto vety 
je potrebné doplniť aj ďalšiu skupinu vysokoškolských zamestnancov STU – vedeckovýskumných 
pracovníkov.  

  
•  Príprava konferencie UOO. B. Papánková informovala výbor FOO o termíne konferencie 

UOO, ktorá je zvolaná na 4.2.2008 o 13. 30 h do miestnosti S1 na Strojníckej fakulte. Výber 
delegátov s hlasom rozhodujúcim bude podľa kľúča 1:10 (FA – 5, FCHPT – 12, CUP – 5, SvF 
– 6, SjF – 5, spolu 33). 



 
4. Výsledky kontrôl BOZP a PPO v rokoch 2007 verzus 2006  
 
Na základe Uzn. 39/2007 predložili L. Staruch a A. Murárová výboru FOO na diskusiu materiál 
spracovaný na základe informácií od bezpečnostného technika fakulty Bc. M. Murániho. Na 
základe podkladových materiálov možno konštatovať, že na viacerých ústavoch pretrvávajú 
neodstránené nedostatky z minulého roku: 
2006 
V laboratóriách sa nachádzajú nefunkčné PHP (prenosné hasiace prístroje), čo je v rozpore s § 4 
písm. i) zákona č. 314/2001 Z.z. o ochrane pred požiarmi v znení neskorších predpisov a § 22 
MV SR č. 719/2002 Z. z., ktorou sa ustanovujú vlastnosti, podmienky prevádzkovania a 
zabezpečenie pravidelnej kontroly prenosných hasiacich prístrojov a pojazdných hasiacich 
prístrojov. 

2007 
 Stanovištia PHP sú označené starými bezpečnostnými značkami. 
 
2006 
Hydranty nie sú vybavené zariadením na otvorenie v prípade núdze, čo je v rozpore s §12 ods. 2 
vyhlášky MV SR č. 699/2004 Z.z. o zabezpečení stavieb vodou na hasenie požiarov 
2007 
 Tento problém sa v roku 2007 nevyskytol ani na jednej katedre 
 
2006 
Pohyblivé plynové hadicové prípojky na jednotlivých plynových zariadeniach vykazujú znaky 
poškodenia – popraskaný povrch čo je v rozpore s § 8 ods. 1 zákona č. 330/1996 Z.z. 
o bezpečnosti a ochrane zdravia pri práci 
2007 
V laboratóriách sa nachádzajú prestarnuté hadice na plynových kahancoch. 
V laboratóriách sa nachádzajú uzávery plynu bez kľúčov. 
 
Oproti roku 2006 sa na viacerých oddeleniach vyskytuje:  
1/  „poškodenie prívodných elektrických šnúr na digestore resp. elektrických  
     zariadeniach“.  
2/  V laboratóriách sa nachádzajú elektrické svietidlá, ktoré nie sú prevádzkované  
 podľa vykonávajúcich predpisov napr. pravidelné čistenie aspoň 1x do roka –  
 príloha č. 3 k nariadeniu vlády č. 391/2006 Z.z. a STN 362180 čl. 5.3. 
 
5. Príprava konferencie FOO na FCHPT 
 
B. Papánková navrhla zvolať konferenciu FOO na utorok 22.1.2008 o 14:00 hod. Konštatovala, že 
t.č. má FOO 125 členov a navrhla kľúč na určenie počtu delegátov (1:3). Takto by počty delegátov 
z jednotlivých úsekov boli nasledovné:  
 01 Ústav analytickej chémie        3 
 02 Ústav anorganickej chémie, technológie a materiálov    7 
 03 Ústav biochémie, výživy a ochrany zdravia     2 
 04 Ústav biotechnológie a potravinárstva      4 
 05 Ústav fyzikálnej chémie a chemickej fyziky     4 
 06 Ústav chemického a environmentálneho inžinierstva    6 
 07 Ústav informatizácie, automatizácie a matematiky    1 
 08 Ústav organickej chémie, katalýzy a petrochémie    6 
 09 Ústav polymérnych materiálov       3 
 10 dekanát (bez TPP), informačné centrum, oddelenie manažmentu,  



  oddelenie jazykov a oddelenie telesnej výchovy a športu   4 
 11 technicko-prevádzkové pracovisko      5 
 spolu          45 
 
Uzn. č. 77/2007 Výbor FOO zvoláva konferenciu FOO FCHPT STU na utorok 22. januára 2008 

o 14:00 hod. 
Uzn. č. 78/2007 Výbor FOO ukladá D. Berkešovi zabezpečiť pre konferenciu FOO miestnosť 

CH3. 
Uzn. č. 79/2007 Výbor FOO ukladá úsekovým dôverníkom nahlásiť do 15.1.2008 tajomníkovi 

FOO D. Berkešovi (Oddelenie organickej chémie, dusan.berkes@stuba.sk) 
delegátov za svoje úseky.  

Uzn. č. 80/2007 Výbor FOO ukladá B. Papánkovej pozvať na konferenciu FOO predsedu OZ 
PŠaV, predsedu Združenia VŠ a PRO a predsedov ZO združených v UOO STU.  

Uzn. č. 81/2007 Výbor FOO ukladá B. Papánkovej pozvať na konferenciu FOO zástupcov 
vedenia fakulty (dekan, prodekan, tajomník) a AS (predseda). 

Uzn. č. 82/2007 Výbor FOO poveruje úsek č. 2 (Ústav anorganickej chémie, technológie 
a materiálov) zabezpečením prezencie a občerstvenia pre delegátov. 

 
B. Papánková navrhla pre konferenciu FOO štandardný program:  
  1. Otvorenie, privítanie hostí 
  2. Schválenie programu konferencie, voľba mandátovej a návrhovej komisie  
  3. Správa o činnosti výboru FOO za rok 2007 a rámcový plán činnosti na rok 2008 
  4. Správa o hospodárení výboru FOO za rok 2007 a návrh rozpočtu na rok 2008 
  5. Správa revíznej komisie FOO STU za rok 2007 
  6. Správa mandátovej komisie 
  7. Diskusia 
  8. Zásady použitia Fondu sociálnej rezervy FOO 
  9. Voľba delegátov na konferenciu UOO STU 
 10. Návrh uznesení 
 11. Záver 
 
Uzn. č. 83/2007 Výbor FOO schvaľuje návrh programu konferencie FOO v predloženom znení.  
Uzn. č. 84/2007 Výbor FOO ukladá B. Papánkovej predložiť na prvom januárovom zasadnutí 

výboru FOO Správu o činnosti výboru FOO za rok 2007 a rámcový plán činnosti 
na rok 2008. 

Uzn. č. 85/2007 Výbor FOO ukladá A. Murárovej predložiť na prvom januárovom zasadnutí 
výboru FOO Správu o hospodárení výboru FOO za rok 2007. 

Uzn. č. 86/2007 Výbor FOO ukladá B. Papánkovej, A. Murárovej a V. Kovárovi vypracovať 
návrh rozpočtu FOO na rok 2008 a tento predložiť na prvom januárovom 
zasadnutí výboru FOO. 

Uzn. č. 87/2007 Výbor FOO odporúča revíznej komisii FOO oboznámiť výbor FOO na jeho 
prvom januárovom zasadnutí so Správou revíznej komisie FOO za rok 2007. 

Uzn. č. 88/2007 Výbor FOO ukladá V. Polóniovej pripraviť na prvé januárové zasadnutie výboru 
FOO návrh delegátov (12) a náhradníkov (4) na konferenciu UOO STU. 

 
Predpokladané zloženie pracovných orgánov konferencie:  
za predsedníckym stolom: B. Papánková, V. Kovár, P. Šimon (vedenie konferencie), predseda OZ 
PŠaV, predseda Združenia VŠ a PRO, dekan 
mandátová komisia: členovia úseku zabezpečujúceho prezenciu 
návrhová komisia: V. Polóniová, L. Staruch  
 
 



6. Hodnotenie stavu financií odborovej organizácie vo fondoch 
 
B Papánková v zmysle uzn. č. 16/2007 postúpila výboru FOO priebežnú informáciu o stave 
financií FOO vo fondoch ku dňu ku dňu 31. 11. 2007: 
 

Na účte Amslico AIG Funds príjmový dlhopisový: 
  84 842 podielov po 1,1749 Sk, t. j.     99681,00 Sk 
  stav na účte IAM dlhopisový korunový fond:  
  228 582 podielov po 1,229 Sk, t. j.   280 927,30 Sk 
  spolu       380618,30 Sk 
 
Uzn. č. 89/2007 V FOO schvaľuje finančné dary za 2. polrok 2007 nasledovne: 

O. Vaculová + V. Valovičová 2500,- Sk 
P.Tarapčík + E.Smrčková + J.Stopka 2500,- Sk 
B. Papánková 6000,- Sk; V.Kovár 3500,- Sk; P. Šimon 2000,- Sk; D. Berkeš 
4500,- Sk; A. Murárová 2500,- Sk, V. Polóniová 3500,- Sk; L. Staruch 3500,- Sk 

 
7. Rôzne 
 
B. Papánková informovala, že v časopise Spektrum bude uverejnený článok o stretnutí dôchodcov 
na FCHPT.  
B Papánková zároveň informovala aj o vydarenej akcii výboru UOO - Seminári o novinkách v 
zákonníku práce s JUDr. Bajánkom, na ktorom sa za našu FOO zúčastnili nasledujúci členovia 
výboru: B. Papánková, V. Polóniová, P. Tarapčík a D. Berkeš 
D.Berkeš informoval členov výboru, že decembrové číslo odborárskeho spravodaja UOO 
Odborárske OKO bude distribuované v elektronickej forme všetkým členov FOO spolu so 
zápisnicou. 
 
 
 
Nasledujúce zasadnutie výboru FOO bude v utorok 15.1.2008 o 14:00 hod. v knižnici FOO.  
 
 
 
 
 
         Blažena Papánková 
Zapísal: D. Berkeš         predseda V FOO FCHPT STU 
 


